
 
Concello de Foz

 ACTA 

Expediente núm.: Órgano colexiado: 

PLN/2020/2 O Pleno 

 

DATOS DE DESENVOLVEMENTO DA SESIÓN 

Tipo 
Convocatoria 

Extraordinaria urxente
Motivo: «Grave situación creada polo conflito xurdido entre unha 
empresa  da  que  é  copropietaria  a  Concelleira  Acela  Verónica 
Peña Castiñeira  e  a  Residencia  e  Centro  de  Día  Municipal  de 
Anciáns de Foz»

Data 30 Xaneiro 2020

Duración Desde as 16.00 ata as 17.00 horas 

Lugar Salón de Plenos 

Presidida por FRANCISCO CAJOTO CASERIO 

Secretario ANTIA PENA DORADO 

 

ASISTENCIA Á SESIÓN 

DNI Nome e Apelidos Asiste

77594040K ACELA VERÓNICA PEÑA CASTIÑEIRA NON

76565898W ANA MATEA ROJO EIJO SÍ

34637800F CARLOS GARCÍA RODRIGUEZ SÍ

76580316E CONCEPCIÓN LÓPEZ SEIJAS NON

77597585R FRANCISCO CAJOTO CASERIO SÍ

77595487L FRANCISCO XAVIER FANEGO BERMÚDEZ SÍ

53161069L GEMA MÉNDEZ LEIVAS SÍ

77596095Y HÉCTOR MORIS FERNÁNDEZ SÍ

50442371J IAGO VILLAMIL CAJOTO SÍ
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Concello de Foz

34883817Q INES LOPEZ COUTO SÍ

77594781A JAVIER JORGE CASTIÑEIRA SÍ

09373619S JOSE MARIA LINARES RODRIGUEZ SÍ

33822451P JOSÉ ANTONIO HERMIDA FERNÁNDEZ SÍ

76565452Q JUAN JOSÉ RIVAS NECEGA NON

34880713V LAURA RIVEIRA BALSEIRO SÍ

33994153S VERÓNICA SOTO PIÑEIROA SÍ

34883938E VICTOR COUTO BARRIENTOS SÍ

78800879G YOLANDA GONZÁLEZ RODRÍGUEZ SÍ

 

Unha vez verificada polo secretario a válida constitución do órgano, o presidente abre 
a sesión, polo que se procede á deliberación sobre os asuntos incluídos na orde do 
día.

A) PARTE RESOLUTIVA 

 

1.-RATIFICACIÓN DA URXENCIA DA CONVOCATORIA.-

Por parte da Presidencia procédese a dar unha explicación da urxencia da sesión, 
indicando que o motivo é pola grave situación creada polo conflito xurdido entre unha 
empresa da que é copropietaria a Concelleira do PSOE, Dª. Acela Verónica Peña 
Castiñeira e a Residencia e Centro de Día Municipal de Anciáns de Foz.

Rematada a explicación sométese a votación a ratificación da urxencia, acadando o 
seguinte resultado:

Votos a favor: (11). Todos os membros do PSOE (6); máis todos os membros do PP 
(4); máis todos os membros do FPF (1).
Votos en contra: ningún.
Abstencións: (3). Todos os membros do BNG (3).

Ratificase a urxencia da sesión por maioría de votos a favor.-

 

 

2.-PROPOSTA GRUPO MUNICIPAL PP PARA INSTAR AO EQUIPO DE GOBERNO 
A  RESOLVER  INMEDIATAMENTE  O  CONFLICTO  SURXIDO  ENTRE  UNHA 
EMPRESA DA QUE É COPROPIETARIA A CONCELLEIRA Dª. ACELA VERÓNICA 
PEÑA CASTIÑEIRA E A RESIDENCIA E CENTO DE DÍA MUNICIPAL DE ANCIÁNS 
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Concello de Foz

DE FOZ.-

Por parte da Presidencia procédese a dar lectura ao título deste punto da Orde do 
día e presenta a Proposta do Grupo Municipal PP,  cuxo teor literal é o seguinte:

“ PROPOSTA

Os Concelleiros do Partido Popular o pasado 25 de xaneiro apreciamos na prensa  
como un responsable da empresa Aloumiños da que é copropietaria a Concelleira  
Acela Verónica Peña Castiñeira denuncia a través de unha rolda de prensa que o  
Concello de Foz non actúa ante o que consideran un caso de competencia desleal  
da residencia pública de anciáns recentemente aberta, e en particular o máis grave,  
a pasividade do Sr. Alcalde, que denuncian fai caso omiso deste conflito.

Temos que recordar que a residencia de anciáns foi construída grazas as xestións do  
pasado goberno popular e cedida ao Concello de Foz para garantir a transición de  
usuarios e traballadores do asilo  mediante  un convenio de cesión de 2 anos co  
Consorcio Galego de Benestar,  e titular  das instalacións,  coa posibilidade de ser  
prorrogado outros 2 anos, e que foi renovado pouco antes do inicio da actividade da  
residencia  polo  mesmo  período,  polo  que  é  o  goberno  municipal  o  máximo  
responsable  da  xestión,  control  e  supervisión  do  cumprimento  do  prego  de  
condicións e do contrato de xestión coa actual concesionaria.

Chama poderosamente a atención que sexa unha empresa participada pola actual  
Concelleira Socialista e titular das Áreas de Muller, Igualdade e Inmigración, a que  
denuncie á residencia pública e acuse ao seu compañeiro de Corporación e Alcalde  
Sr. Cajoto, de pasividade, no que parece un claro conflito de intereses persoais de  
membros de goberno.

Parécenos moi preocupante a mala imaxe que se está dando por parte do goberno,  
e especialmente o dano que se está facendo a unha institución como é a residencia  
de anciáns que, polo que coñece o Partido Popular, é coincidinte coas palabras do  
propio  Alcalde,  está  funcionando de forma correcta sen ter  queixa ningunha dos  
usuarios pola mala xestión.

Debido a esta crise creada por intereses persoais de membros de goberno e a mala  
xestión  do conflito  pola  Concelleira  de Servizos  Sociais  e  Familia,  e  polo  propio  
Alcalde, solicitamos se ACORDE:

PRIMEIRO: Instar ao goberno municipal a aclarar si se está incumprindo o contrato  
por  parte da concesionaria da residencia,  ou se polo contrario,  estamos ante un  
conflito de intereses de membros do goberno.

SEGUNDO: Instar ao goberno municipal a que se cese de presionar e danar a imaxe  
da institución por parte de membros do goberno e, en todo caso, reprobar a actitude  
da Concelleira Acela Verónica Peña por non saber separar os intereses persoais da  
súa empresa cos adquiridos pola súa condición de Concelleira da Corporación”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente unha  quenda de intervencións, 
dándolle a palabra a Javier Jorge Castiñeira, concelleira do grupo municipal do PP, 
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Concello de Foz

que explica primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

En  primeiro  lugar  pide  desculpas  pola  ausencia  dos  concelleiros,  porque  están 
traballando. Non están de acordo co horario, porque é en horario laboral.
Non saben se a Comisión de seguimento está funcionando, se chegou a partida que 
había, se hai lista de espera,… Non o poñen en dúbida, pero débese informar á 
corporación.
Chámalles a atención o silencio do BNG, porque se fose o PP escoitarían de todo, 
que protexen á empresa.

O alcalde pide retirar  o segundo punto,  porque parécelle que “reprobar”    non é 
necesaria, e vai explicalo.
En canto ao horario do pleno,  o motivo extraordinario e urxente convocado á maior 
brevidade posible, que é convocado pola oposición, todo o mundo traballa ademais 
do sobrecusto de ter dous plenos a mesma tarde.
En canto ao horario, este pleno é ás 4 da tarde, e o anterior goberno convocou o  
05.11.2018 un pleno ás 3:30 da tarde; non sabe se inflúe moito ou non, pero o criterio 
cambia.
Non existía incompatibilidade neste asunto, porque a concelleira non era a titular de 
Asuntos sociais, e ante calquera votación podería absterse ou saírse do pleno. Pero 
o que fixo foi dimitir antes desa noticia. 
Non sabe a quen lle pediu explicacións, porque el ten teléfono e o despacho aberto, 
e todo é en base a unha noticia da prensa.
Respecto á comisión de seguimento, asume a súa culpa, porque no regulamento 
indícase que se debe convocar o último día hábil de cada mes e que debería estar 
formada  polo  alcalde,  o  director  do  centro,  o  traballador  social  do  Concello  e  o 
traballador  social  da  residencia.  Pero  esa  comisión  tamén  se  debería  haber 
convocado en abril e maio do 2019 e non se convocou.
Independentemente  disto,  o  traballador  social  está  en  contacto  directo  coa 
residencia, e ten que dicir que o trato é excelente.
Cando falan de danar a imaxe, son culpables porque intentar magnificar  o asunto e 
impulsar  a  alarma.  Calquera  ten  dereito  a  reclamación cando  se  danan os seus 
intereses. 
Entende que ten que haber oposición, control e fiscalización, pero o estraño é como 
se exerce, cando dous concelleiros non tomaron nin sequera posesión. Desde logo 
que poñendo paus nas rodas non, simplemente non é a oposición que merece Foz.
Se se retira o punto número 2 da proposta, van votar a favor.

Iago Villamil  Cajoto,  concelleiro do grupo municipal  do BNG, di  que concorda co 
alcalde en algún dos puntos. O que puxo a denuncia é o socio da concelleira, polo 
tanto, fora a concelleira. A partir de aí, o resto do argumentario do PP, que convoca 
un pleno por un problema de convivencia público/privado, é algo sorprendente.
Outros aspectos eran difíciles de entender; non entende que a concelleira cometera 
unha irregularidade,  polo que considera que é un pleno innecesario e inutil.  Non 
existe conflito.
É algo perigoso, porque pon en dúbida o funcionamento do centro de día de Foz. A 
concesionaria  aumentou  a  carga  de  traballo,  e  os  procedementos  non  foron  os 
adecuados, pero as especulacións son lamentables. 
O PP dicía qué pasaría se fose outro. Eles son serios e os feitos son os que son. En 
canto ao funcionamento do centro de día, a comisión tampouco se convocou cando o 

Concello de Foz Pág.4 de 6

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 6
T5

6L
K9

W
YR

JG
W

LQ
96

C
F7

TK
PF

6 
| C

or
re

cc
ió

n:
 h

ttp
s:

//c
on

ce
llo

de
fo

z.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 a
si

na
do

 e
le

ct
ro

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 a
 p

la
ta

fo
rm

a 
xe

st
io

na
 e

sP
ub

lic
o 

| P
áx

in
a 

4 
a 

6



 
Concello de Foz

PP era o responsable, e isto podería debaterse cunha moción de urxencia: 

Victor Couto Barrientos, concelleiro do grupo municipal de FPF, manifesta que é algo 
a valorar, non unha guerra dialéctica. O que lle importa aos veciños é o que está 
pasando, máis que o caso da concelleira, hai outra información que moitos veciños 
preguntan se se poden aclarar, como son as condicións da xornada do centro de día, 
de lunes a venres e sábados e domingos; o horario das ceas. Están seguros de que 
a residencia está suficientemente atendida, pero deberían saber esa información.

Javier Jorge Castiñeira, concelleiro do grupo municipal do PP, di que insinuar que se 
pide un pleno extraordinario por 60 € é un pouco mezquino, porque este é o goberno 
máis caro de Foz. E, en canto ao horario, o pleno que se convocou no seu día ás 
15:30 horas, fora previamente pactado.
Van ter  que non dicir  nada,  pero  están para  fiscalizar e facer  oposición.  Tiveron 
plenos moi tensos, pero ningún por haber dimitido un concelleiro seu, porque os que 
dimitiron non foron por discrepancias, se non por motivos persoais.
Eles non acusan á concelleira, ven no Progreso. E agora están recoñecendo que se 
está a prestar o servizo. Eles xestionaron a concesión da residencia e en tres meses 
estaba funcionando, non é cousa dun día.
Teñen que aceptar as críticas, hai que asumilo, e pídese o pleno porque o problema 
afecta ao propio goberno.
Hai que empezar a traballar nesa comisión de seguimento, coa xente do asilo, e lavar 
a imaxe.

O alcalde manifesta que o goberno máis caro da historia, cando o que máis cobra é o 
Sr. Javier Jorge Castiñeira. 
Javier  Jorge  intenta  falar  interrompendo  ao  alcalde  e  este  faille  unha  primeira 
advertencia.
Respecto a se é bo alcalde, cada catro anos o pobo decide. A tarefa da oposición é 
fiscalizar,  non  é  solo  un  titular  de  prensa.  El  falou  co  xerente  do  consorcio,  co 
gabinete da consellería, e transmitíronlle unha mensaxe de tranquilidade. 
O PP convocou un pleno ás 15:30 por outra circunstancia, pero este é un pleno 
político que non ten obxecto, non hai por qué darlle un sobrecusto ao concello.
Con respecto co que dixo Victor, hai que aclarar as cuestións técnicas, que é o que 
lle interese á xente, o resto é política.

Iago Villamil  Cajoto di  que o Sr.  Jorge confunde onde está.  Este é un problema 
técnico e debe discutirse desa forma, como se fora unha comisión de investigación. 
Hai que solucionar o problema, a través da comisión de seguimento.

Ana Matea Rojo Eijo, concelleira do grupo municipal do PSdG-PSOE di que ela non 
ten por qué dar conta da súa vida persoal, que non estaba desaparecida, que traballa 
e que tivo un proceso gripal de cinco días; pero como concelleira de servicios sociais 
non deixou de facer as súas funcións. Non ten ningunha queixa, e que os técnicos 
son os que saben. 

Finalizado  o  debate,  sométese  a  votación  a  proposta,  obténdose o  seguinte 
resultado: unanimidade (14 votos).

A tenor do resultado da votación, o Pleno da Corporación APROBA a Proposta do 
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Concello de Foz

Grupo Municipal PP anteriormente transcrita.-

 

B) ACTIVIDADE DE CONTROL 

 

Non hai asuntos

 

 

C) ROLDA DE INTERVENCIÓNS LIBRES 

 

Non hai asuntos

 

 

 

DOCUMENTO ASINADO DIXITALMENTE

Concello de Foz Pág.6 de 6

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 6
T5

6L
K9

W
YR

JG
W

LQ
96

C
F7

TK
PF

6 
| C

or
re

cc
ió

n:
 h

ttp
s:

//c
on

ce
llo

de
fo

z.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 a
si

na
do

 e
le

ct
ro

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 a
 p

la
ta

fo
rm

a 
xe

st
io

na
 e

sP
ub

lic
o 

| P
áx

in
a 

6 
a 

6


		esPublico Gestiona - Concello de Foz
	2020-04-27T13:13:00+0200
	Foz
	FRANCISCO CAJOTO CASERIO - 77597585R (FIRMA)
	acepto


		esPublico Gestiona - Concello de Foz
	2020-04-27T12:35:30+0200
	Foz
	PENA DORADO ANTIA - 33536341H
	acepto




